
Snabbhjälpen från 17 Minute Languages:
Engelska i korthet

Det här behöver du veta om den bestämda artikeln på engelska: 

Inte som på svenska!
Inom engelskan skiljer man inte på det grammatiska genuset (den/det finns
det inte) för den bestämda artikeln. Det finns bara en bestämd artikel: 
”the” [ðǝ]. Dessutom används den bestämda artikeln endast framför 
substantivet, alltså inte även som ändelse så som i svenskan.
Ex.: kvinnan – the woman; barnet – the child

Se upp vid uttalet!
Uttalas det efterföljande substantivet med en vokal (a/e/i/o/u) eller ett 
stumt H, uttalas ”the” som [ði].
Ex.: konsten – the art [ði ɑ:t]

Användning I: När används den bestämda artikeln på engelska?
Den bestämda artikeln används vid:

 Länder och öar i plural
Ex.: Jag kommer från Nederländerna. – I'm from the Netherlands.

 Namn på floder, hav och bergskedjor
Bsp.: Jag korsade alperna. – I crossed the Alps.

 
Användning II: När används inte den bestämda artikeln på engelska?
Den bestämda artikeln används inte vid:

 Allmänna ting
Ex.: Livet är gott för mig. – Life is good to me.

 Egen- och ortsnamn
Ex.: Bert bor på Bankgatan. – Bert lives in Bank Street.

 Namn på länder
Ex.: Jag kommer från Schweiz. – I'm from Switzerland.

 Veckodagar, månader och årstider
Ex.: Maj är den finaste månaden i Wales. – May is the most 
beautiful month in Wales.

Det här behöver du veta om den bestämda artikeln på engelska: 

Liksom inom svenskan finns det även inom engelska två obestämda 
artiklar (a och an) (på svenska en, ett). Substantiv som inleds med ett 
konsonantljud får den obestämda artikeln a framför sig. Inleds substantivet
istället med ett vokalljud får det an som obestämd artikel.
Ex.:
en man – a man
ett äpple – an apple
ett barn – a child

Se upp med uttalet!
Den obestämda artikeln bestäms inte bara utifrån substantivets första 
bokstav. Om ordet som följer efter den bestämda artikeln börjar med en 
vokal (a/e/i/o/u) eller med ett stumt H, används även då an. Börjar det 
efterföljande ordet istället med en konsonant, så är den obestämda artikeln 
a. Denna regel gäller alltså även om det är t ex. ett adjektiv eller en annan 
ordklass som följer direkt efter den obestämda artikeln:
Ex.: en elefant – an elephant; en gammal man – an old man; en timme – an
hour
men: en uniform – a uniform; en europé – a European (eftersom det uttalas
med J i början av ordet)

Användning I: När används den obestämda artikeln på engelska?
Den obestämda artikeln används vid:

 Yrkesbeteckningar
Ex.: Jag är fotograf. – I'm a photographer.

 Religionstillhörighet
Ex.: Jag är protestant. – I'm a Protestant.

 Positioner och funktioner som personer kan inneha
Ex.: Jag är medlem i Greenpeace. – I'm a member of Greenpeace.
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Användning II: När används inte den obestämda artikeln på engelska?
Tumregel: Den obestämda artikeln står aldrig tillsammans med ett 
oräkneliga substantiv!
Ex.: Detta är privat information. – This is private information.

Vad du borde veta om substantiven:

Räkneliga versus oräkneliga substantiv

Inom engelska måste man skilja på de räkneliga (engl. countable) och de 
oräkneliga (engl. uncountable) substantiven.
Ex. (räkneliga substantiv): två barnvagnar – two pushchairs; tio småbröd – 
ten rolls
Ex. (oräkneliga substantiv): pengar – money; mycket pengar – much 
money; lite pengar – little money

 Vad är det för skillnad på de räkneliga och oräkneliga 
substantiven?
Oräkneliga substantiv förekommer endast i singular och har inte en
pluralisvariant
Ex.: frihet – freedom; mycket frihet – much freedom

 Oräkneliga substantiv kan man inte använda med den obestämda 
artikeln
Ex.: Min pappa gav mig ett gott råd. – My father gave me good 
advice.

 Översättning av ”mycket”: ”much” för oräkneliga substantiv; 
”many” för räkneliga substantiv
Ex.: mycket pengar – much money; många sedlar – many 
banknotes

Olika kasus i engelska

På engelska måste man inte böja ett substantiv utefter olika kasus. 
Substantiv deklineras inte. Det enda undantaget är genitiv.
Genitiv måste markeras på engelska.
Det finns två möjligheter för att bilda genitiv på engelska:

Möjlighet 1: Bilda med of (används för icke levande ting)
Ex.: bergets topp – the top of the mountain

Möjlighet 2: Bilda med 's (sing./pl.) eller s' (pl.) (används för personen)
Ex.: arbetarnas händer – the workers' hands
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Att bilda pluralis på engelska

Regel: Pluralis bildas genom att man tillägger ändelsen -s på slutet av 
substantivet.
Ex.: en bil – one car; två bilar – two cars

5 undantag som man borde känna till:

Undantag 1:
Engelska substantiv som slutar på en sibilant (en visselliknande klang) 
bildas i plural med -es istället för endast -s.
Ex.: en buss – one bus; två bussar – two buses

Undantag 2:
Konsonant + -y blir i plural till -ies.
Ex.: en bebis – one baby; två bebisar – two babies

Undantag 3:
Ändelserna -f och -fe blir i plural till -ves.
Ex.: ett löv – one leaf; två löv – two leaves

Undantag 4:
Substantiv som slutar på -o, får i plural ändelsen -oes.
Ex.: en potatis – one potato; två potatisar – two potatoes

Undantag 5:
Några engelska substantiv har identiska former i singular och plural.
Ex.: ett flygplan – one aircraft; två flygplan – two aircraft
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Vad du borde veta om adjektiven:

Inte som på svenska!
Engelska adjektiv deklineras inte. De böjs och förändras alltså inte utifrån 
substantiven och sakerna som de beskriver.
Ex.: en vacker flicka – a beautiful girl; två vackra flickor – two beautiful
girls; de vackra flickorna från London – the beautiful girls from London

Adjektiven

1. Använda som attribut
Ex.: Det är en intressant idé. – That's an interesting idea.
Det är en dyr bil. – That is an expensive car.

2. Använda som predikat
Ex.: Denna idén låter intressant. – That idea sounds interesting.
Denna bilen är dyr. – That car is expensive.

Böjning av adjektiven:

Vid böjningen av adjektiv måste man skilja på enstaviga och flerstaviga 
adjektiv.

Böjning av enstaviga adjektiv:
Regel: Tillägg -er (komparativ) och -est (superlativ).
Ex.: smart (smart) – smarter (smartare) – smartest (smartast)

Undantag 1: Adjektiv som slutar på -e förlorar sin ändelse -e. Först då 
tillsätts böjningsändelsen.
Ex.: nice (trevlig) – nicer (trevligare) – nicest (trevligast)

Undantag 2:
Vid några enstaviga adjektiv fördubblas den sista konsonanten, om 
vokalen dessförinnan är kort.
Ex.: big (stor) – bigger (större) – biggest (störst)

Böjning av flerstaviga adjektiv:
Regel: Två- och flerstaviga adjektiv böjs med ”more” (sv. mer) och 
”most” (sv. mest).
Ex.: interesting (intressant) – more interesting (intressantare) – most 
interesting (intressantast)

Vanligt förekommande adjektiv, som böjs oregelbundet

bra:
dålig:
många:
få/lite:
långt:
gammal:

good – better – best
bad – worse – worst
much/many – more – most
little – less – least
far – further – furthest
old – elder - eldest
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Vad du borde veta om adverben:

Olika typer av engelska adverb:

1. Äkta (inte avledda) adverb
Ex.: idag – today; snart – soon

2. Avledda adverb: Adjektiv + -ly
Ex.: stolt (adjektiv) – proud; stolt (adverb) – proudly
Stolt visar de sin film. – They proudly show their film.

Undantag när adverb bildas genom avledning från adjektiv:
 Adjektiv som redan slutar på -ly omskrivs med ”in a … manner” 

eller ”in a … way”.
Ex.: Hon ser vänligt på mig. – She is looking at me in a friendly 
manner.

 Adjektiv som slutar på -e förlorar denna ändelse innan ändelsen -ly
tillsätts.
Ex.: Jag älskar dig verkligen. – I truly love you.

 För adjektiv som slutar på två L tillsätts endast -y.
Ex.: 

 Skadan kommer att täckas helt av försäkringen.
The damage will be fully covered by the insurance.

 För två- och flerstaviga adjektiv blir ett -y på slutet till ett -i.
Ex.: Peter utför jobbet lätt. – Peter does the job easily.

 För adjektiv som slutar på -ic tilläggs ändelsen -ally.
Ex.: Huvudsakligen är detta gräl marginellt. – Basically, this 
argument is marginal.

Böjning av adverben:
1. Regel
Genuina adverb böjs genom tillägget av -er (komparativ) och -est 
(superlativ).
Ex.: soon (snart) – sooner (snarare) – soonest (snarast)
2. Regel
Adverb som härleds från adjektiv med -ly böjs med ”more” (sv. mer) och 
”most” (sv. mest).
Ex.: quickly (fort) – more quickly (fortare) – most quickly (fortast)

Olika betydelser 

Se upp!
Det finns engelska adverb som har samma form som adjektivet, men som 
betyder helt olika saker.

Adjektiv och adverb som skrivs likadant men med har olika betydelser

Betydelse: Adjektiv Engelska Betydelse: Adverb

utjämna even till och med

sjuk ill dålig

rättvis just enkel, just

enda only endast

riktig right direkt, höger

tyst still fortfarande

precis very mycket
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Vad du borde veta om personliga pronomen:

Subjektsform Objektsform

I jag me mig

you du you dig

he/she/it han/hon/den/det him; her; it honom/henne/den/det

we vi us oss

you ni you er

they de them dem

Vad du borde veta om talen:

”Noll” på engelska: zero/nought/nil
Uttrycken ”zero” och ”nought” används lika ofta i Storbritannien.
”Nil” hör man endast i sportsammanhang.

Kardinaltalen 1 till 20

one ett eleven elva

two två twelve tolv

three tre thirteen tretton

four fyra fourteen fjorton

five fem fifteen femton

six sex sixteen sexton

seven sju seventeen sjutton

eight åtta eighteen arton

nine nio nineteen nitton

ten tio twenty tjugo

Talen efter 21
Efter 21 bildas talen regelbundet:
Precis som på svenska säger man alltid först tiotalet (t ex. twenty-) innan 
entalet (t ex. one) tillsätts.
Ex.: tjugotvå – twenty-two

Se upp vid stavningen av vissa tal!
Till exempel talet fyrtio (forty) avviker från stavningen för talet fyra 
(four). Det samma gäller för talet fem (five) och femtio (fifty).

Kardinaltalen efter 20

twenty 20 one hundred 100

thirty 30 one thousand 1000

forty 40 ten thousand 10,000

fifty 50 one hundred thousand 100,000

sixty 60 one million 1,000,000

seventy 70 billion miljard

eighty 80 trillion biljon

ninety 90
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Vad du borde veta om den engelska meningsuppbyggnaden:

Den engelska meningsuppbyggnaden är relativt väldefinierad. Det beror på
att de engelska orden kan ha olika betydelse, beroende på var i meningen 
de insätts. På grund av det måste ordföljden av de olika satsdelarna i den 
engelska meningen följas korrekt.

Till skillnad från svenskan kan man på engelska inte förändra enkla 
deklarativa meningar. Det beror på att de engelska substantiven inte böjs. 
Endast genitiv kännetecknas på engelska. Annars behåller substantivet sin 
form, vare sig det står som subjekt eller objekt i en mening.

subjekt – verb – objekt

Ex.: We (subjekt) leave (verb) the house (objekt).
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Vad du borde veta om de aktiva verben:

Bilda presens (present tense):
”He, she, it: glöm inte -s!”; i övrigt skrivs de olika verbformerna för övriga
pronomen likadant och ändrar sig inte.
Ex.:
jag lär mig – I learn
du lär dig – you learn
han/hon/den/det lär sig – he/she/it learns
vi lär oss – we learn
ni lär er – you learn
de lär sig – they learn

Bilda imperfekt (simple past):
Infinitiv (Grundform) + -ed
Ex.:
jag pratade – I talked
jag gick – I walked
Används när tidpunkten för händelsen i dåtid kan bestämmas exakt.
Signalord: ago, in, last, yesterday

Bilda perfekt (present perfect):
Form av ”to have” + perfekt particip
Ex.:
jag har talat – I have talked
han har talat – he has talked
Används för handlingar utan exakt tidsangivelse och för handlingar som 
fortfarande påverkar nutiden eller som i nutid ännu inte är avslutade.
Signalord: already, ever, for, never, recently, since, so far, up to now, yet 

Bilda pluskvamperfekt (past perfect):
”had” + perfekt particip
Ex.:
jag hade talat – I had talked
han hade talat – he had talked
Används när en händelse i dåtid beskrivs som ägde rum före en annan 
händelse i det förflutna.

Bilda will-future: 
”will” + infinitiv (grundform)
Ex.: jag ska dansa – I will dance
Används för att neutralt beskriva händelser i framtiden.

Bilda going-to-future:
Form av ”to be” + ”is going to” + infinitiv (grundform)
Ex.: jag kommer att dansa – I'm going to dance
Används för att beskriva individuella planer för framtiden. Betoning på det
egna beslutet.

© 17 Minute Languages http://se.17-minute-languages.com/

http://se.17-minute-languages.com/


Snabbhjälpen från 17 Minute Languages:
Engelska i korthet

Vad du borde veta om den progressiva formen:

Inom engelskan finns det en egenhet som vi inte känner till i svenskan: den
progressiv formen (”progressive forms”).
I den progressiva formen handlar det om en egen verbform, vilken 
betecknar en särskild aspekt av en handling. Denna aspekt är skeendet, 
alltså det ”pågående skeendet” av en handling eller händelse.

Så bildar du den progressiva formen: 
 Presens (present progressive):

Presensform av ”to be” + grundform av verbet + -”ing”
Ex.: jag tänker just nu – I am thinking

 Imperfekt (past progressive):
”was” (1 och 3 pers. sing.)/ ”were” (övriga pers.) + grundform av 
verbet + -”ing”
Ex.: jag tänkte just då – I was thinking

 Perfekt (perfect present progressive):
Form av ”to have” + ”been” + verb i grundform + -”ing”
Ex.: jag har just tänkt – I have been thinking

 Pluskvamperfekt (past perfect progressive):
”had been” + verb i grundform + -”ing”
Ex.: jag hade just tänkt – I had been thinking

 will-future progressive:
”will be” + verb i grundform + -”ing”
Ex.: jag kommer att tänka – I will be thinking
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Vad du borde veta om den engelska passiva formen:

En översikt över alla riktlinjer för att bilda engelska passiva meningar:

Passiv presens: Form av ”to be” + perfekt particip
Ex.:
jag kysses I am kissed

 Passiv presens progressiv form: Form av ”to be” + ”being” + 
perfekt particip
Ex.:
jag kysses just nu I am being kissed

 Passiv imperfekt: Imperfektform av ”to be” + perfekt particip 
Ex.:
jag kysstes I was kissed

 Passiv imperfekt progressiv form: Imperfektform av ”to be” + 
”being” + perfekt particip
Ex.:
jag kysstes just I was being kissed

 Passiv perfekt: Form av ”to have” i presens + ”been” + perfekt 
particip 
Ex.:
jag har kyssts I have been kissed

 Passiv perfekt progressiv form: Imperfektform av ”to have” + 
”been” + perfekt particip
Ex.:
jag har just kyssts I had been kissed

 Passiv futurum: ”will” + ”be” + perfekt particip
Ex.:
jag kommer att bli kysst I will be kissed

Vad du borde veta om engelska Question Tags:

Question Tags (frågetecken) används för att ge ett påstående en frågande 
karaktär.

Tumregler:
 Bejakas huvudsatsen, så förnekas bisatsen.

Ex.: Att lära sig engelska är lätt, eller hur? – Learning English is 
easy, isn't it?

 Förnekas huvudsatsen, så bejakas bisatsen.
Ex.: Att lära sig engelska är inte lätt, eller hur? – Learning English 
isn't easy, is it?

Vad du borde veta om att bilda frågor på engelska:

Allmänna frågor omskrivs med ”do/does”.
Ex.:
Vill du hjälpa mig? – Do you want to help me?
Äger din bror en bil? – Does your brother own a car?

Vid frågor om ord samt under användning av hjälpverb i frågor måste 
ordföljden ändras. 
Ex.:
Vilken är din favoritfärg? – What is your favorite color?
Vem ringde igår? – Who called yesterday?
Vad gjorde du igår? – What did you do yesterday?
Kan jag hjälpa dig? – May I help you?
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Vad du borde veta om ”some” och ”any”:

Som tumregel för användningen av dessa ord kan man komma ihåg att 
”any” används för frågor eller för förnekande meningar. ”Any” används 
även för utsagor som uttrycker osäkerhet.
”Some” används för alla övriga fall.
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